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ZAB.0002.5.2025 

Protokół Nr XIII/25 
z XIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 10 czerwca 2025 roku  
 
 

1) Otwarcie obrad XIII  Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Dawid Andrzej Dalmann – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
10 czerwca 2025 r. o godz. 10:10 otworzył XIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady powitał radnych oraz Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę 
Włocławskiego, Pana Karola Matusiaka – Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika 
Powiatu, Panią Małgorzatę Kręcicką  – Sekretarza Powiatu, przedstawicieli 
parlamentarzystów, dyrektorów i kierowników jednostek powiatu włocławskiego,  Panią 
Annę Jackowską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, Panią Agnieszkę 
Łobodę – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, Pana 
Krzysztofa Góreckiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
oraz przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20  
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r.  o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany 
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Stosownie do 
przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, stanowiącego załącznik do 
uchwały Nr XX/196/16 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2016 r. – 
z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub 
radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się  z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
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XIII sesji?  
Starosta Włocławski powiedział, że w imieniu zarządu powiatu wystąpiono już o zmianę 
porządku obrad w związku z wprowadzeniem zmian w budżecie na rok 2025 i w wieloletniej 
prognozie finansowej, ale chciałby jeszcze uzupełnić swój wniosek, jeżeli chodzi o punkt 
związany z projektem uchwały sprawie relokacji nielegalnych migrantów na terenie powiatu 
włocławskiego i miasta Włocławek. Na poprzedniej, nadzwyczajnej sesji rady powiatu, Klub 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości złożył wniosek o procedowanie tej uchwały. W toku 
dyskusji starosta zadeklarował, że dokona się analizy prawnej tego projektu i zwróci się do 
instytucji odpowiedzialnych w tym temacie o przedstawienie informacji. Tak też zostało 
zrobione i stanowisko obsługi prawnej urzędu jest takie, że co do tej sprawy nie ma podstaw 
prawnych, aby podejmować uchwałę rady powiatu, natomiast co do merytorycznych kwestii 
można wypowiadać się w formie stanowisk, opinii, rezolucji i ma to tę samą moc prawną, ten 
sam zakres oddziaływania i zgodny jest ze statutem powiatu włocławskiego. Zwrócono się  
także do marszałka z zapytaniem o zakres działalności centrów integracji cudzoziemców, 
które są planowane do utworzenia. Taką odpowiedź w ostatnich dniach otrzymano. Po tej 
dwustronnej analizie starosta zaprosił na spotkanie, do siebie, przedstawicieli wszystkich 
klubów, wszystkich składowych Rady Powiatu we Włocławku, za co starosta podziękował, że 
wszyscy odpowiedzieli na to zapytanie. Co do merytorycznych kwestii uchwały w pełni jest 
zgoda z wnioskami, które zostały przedstawione w projekcie tej uchwały. Wspólnie udało się 
wypracować projekt stanowiska zgodnie z opinią rady prawnego. Starosta jeszcze raz 
podkreślił,  że ma taką samą moc prawną i ten sam zakres oddziaływania. To stanowisko 
w pełni odzwierciedla ducha przedstawionej uchwały i jej elementy. Oczywiście każdy 
z radnych się z tym stanowiskiem zapoznał. Ogólnie mówiąc – jest się przeciwko relokacji 
nielegalnych migrantów ze względu na to, że powiat włocławski ma jeszcze do rozwiązania 
wiele ważnych problemów społecznych. Mimo tego, że w ostatnich latach intensywnie 
inwestuje się w różne dziedziny życia, relokacja migrantów na nasz teren byłaby rzeczą 
niewłaściwą. Mimo, że z informacji marszałka wynika, że centra integracji cudzoziemców 
mają być tak, jak było to w pilotażu, punktami tylko informacyjnymi, nie uważa się, żeby 
była potrzeba tworzenia ich na terenie miasta Włocławek w związku z tym, że budzi to 
niepokój społeczny. Stanowisko to radni mają przed sobą, natomiast w ramach uzgodnień 
prawnych i także rozmów z przedstawicielami wszystkich klubów, w uzgodnieniu 
z wnioskodawcą, bo wszystkie aspekty uchwały, które zostały złożone w tym stanowisku są 
uwzględnione, dlatego wnioskuje się o zamianę punktu -  rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrantów oraz ewentualnej budowy centrum integracji 
cudzoziemców na terenie powiatu włocławskiego na stanowisko Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie relokacji nielegalnych migrantów na obszarze powiatu włocławskiego 
oraz miasta Włocławek oraz utworzenia centrum integracji cudzoziemców we Włocławku.  
Pan starosta podkreślił, że stanowisko ma ten sam zakres wypowiedzenia się rady, tę samą 
moc prawną, natomiast forma zgodna ze statutem i z ustawą o samorządzie powiatowym. 
W tym miejscu należy powiedzieć, że ta sprawa została uzgodniona z przedstawicielem 
wnioskodawcy, którego pan starosta poprosił o potwierdzenie tego faktu. Pan starosta 
powiedział, że zmiany odnośnie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu i uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej też prosi się o wniesienie pod obrady sesji. 
Radny Jacek Kowalewski stwierdził, że tak, jak powiedział pan starosta, nie chciałby być 
posądzony ani klub radnych, że zamieniło się uchwałę na coś gorszego, czyli na stanowisko. 
Tak, jak pan Starosta powiedział, zarówno uchwała, w której nie ma się kompetencji, jak 
i stanowisko posiada taką samą moc prawną. Uchwała, którą by się przyjęło, którą przyjęło 
Miasto Włocławek, nie obliguje do moczego, ponieważ rada żadna czy to miasta, gminy czy 
powiatu, nie ma kompetencji wyznaczania zadań, które są w priorytetach rządu, czy sejmu. 
Gdyby wyszła ustawa, to ta uchwała również byłaby aktem niższego rzędu. Stąd też mając 
opinię prawną i uznając, że zarówno uchwała, której projekt został złożony, jest  tożsama, 
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jeżeli chodzi o wymiar prawny ze stanowiskiem rady powiatu. Doszło się do konsensusu, że 
jeżeli jest opinia prawna i jest to zgodne ze statutem, to trzeba przyjąć to, co jest zgodne 
z prawem miejscowym. Radny podkreślił, że w tym stanowisku, jest też duch tej uchwały, 
z racji tego, że przeniosło się uzasadnienie uchwały do treści stanowiska, dodatkowo jeszcze 
wprowadzono wszystkie uwagi, o które prosił radny pana starostę. Wszystkie uwagi zostały 
wprowadzone. Dlatego też wnioskodawca uznaje, że jest taka możliwość zamiany uchwały na 
stanowisko, gdyż zdaje sobie sprawę, że i tak przy tej ilości głosów byłoby to przegłosowane. 
Mając w świadomości fakt, że ranga uchwały i ranga stanowiska w tej sprawie jest tożsama 
pod względem formalno-prawnym, wnioskodawca uznaje opinię radcy prawnego. Nie będzie 
się podważać kwalifikacji. Radny zwrócił się z prośbą, żeby przy tego typu sprawach, 
następnym razem, żeby radca prawny był na sesji, żeby można to było zrobić od razu  i żeby 
później nie być posądzanym o jakieś tam konszachty, że specjalnie, że można było inaczej. 
Dlatego mając w świadomości to, że ranga prawna, bo to jest najważniejsze dla rady i samo 
stanowisko, które mówi, że rada powiatu nie zgadza się na jakiekolwiek centra, czy centra 
dzienne, czy centra, które będą tutaj miały imigrantów czy migrantów, jeżeli chodzi 
o legalnych czy nielegalnych, nie zgadza się, to stanowisko jest tożsame z duchem uchwały 
i w takim razie radny jako wnioskodawca wyraża zgodę na zamianę. Radny wyraził nadzieję, 
że po tej zamianie dzisiaj to stanowisko przegłosuje się, że radni też podniosą rękę za 
wyrażeniem tego stanowiska w tej formie, ponieważ pan starosta powiedział, że wszyscy 
radni są przeciw relokacji migrantów, tworzeniu centrum integracji. Radny poprosił 
o przegłosowanie stanowiska. Klub radnych wyraża zgodę na zamianę punktu. Radny prosi 
tylko, aby dzisiaj to było przegłosowane. Warunek zamiany uchwały na stanowisko jest taki, 
że przyjmuje się to stanowisko, tak jak pan starosta powiedział, „głosujemy i zgadzamy się 
z tym, co jest wpisane”. 
Przewodniczący Rady powiedział, że na podstawie wniosku zarządu powiatu z dnia 10 
czerwca 2025 roku, może wnioskować też o zamianę uchwały na stanowisko Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie relokacji nielegalnych migrantów na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz miasta Włocławek oraz utworzenia Centrum Integracji Cudzoziemców 
we Włocławku. 
Kolejnymi punktami, o które zostanie zmieniony porządek obrad jest:  
- rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2045, 
- rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2025, 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2025 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości. 
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3 do protokołu).  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.  
Zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu punktu jako punktu 24 
w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2045? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu jako punktu 25 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2025? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu jako punktu 38 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2025 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na zamianie 
punktu 39 w brzmieniu:   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrantów oraz 
ewentualnej budowy Centrum Integracji Cudzoziemców na terenie Powiatu Włocławskiego 
na  
Stanowisko Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie relokacji nielegalnych migrantów na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz Miasta Włocławek  oraz utworzenia Centrum 
Integracji Cudzoziemców we Włocławku ?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad stanowiska.  
Porządek obrad uwzględniający zmiany, radni otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący poinformował, iż porządek składa się z 43 punktów i przystępuje do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad XIII sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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4.  Przyjęcie protokołu nr XII/25 z dnia 29 kwietnia 2025 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XII Sesji, który był do wglądu w 
Wydziale Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to będzie 
uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr XII/25 z dnia 29 kwietnia 2025 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 kwietnia 2025 r. do 26 maja  2025 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27 maja 2025 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 
r. o samorządzie powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie z wykonania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie 
starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania 
uchwał rady i jego działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  W dniu dzisiejszej sesji radni 
otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał - są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?   
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie 
usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu 
i sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 kwietnia 2025 r. do 26 maja  2025 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27 
maja 2025 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
6. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku w 2024 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności i efektów pracy powiatowego centrum 
pomocy rodzinie w 2024 r. oraz przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy 
zastępczej.  
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i  Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja  na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia br. analizowała sprawozdanie  
dotyczące działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2024 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 10 czerwca 2025 r.  przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2024 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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7. Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2024. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej, powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu 
o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16a ust. 4 
w/w ustawy organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia, co roku 
radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami jest 
podstawą do planowania budżetu na rok następny.  
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia br. analizowała informację 
dotyczącą oceny zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2024. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała Ocenę.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma, głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła Ocenę.  
Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2024 stanowi załącznik nr 
12 do protokołu. 
 

8. Sprawozdanie Dyrektora  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2024.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku przedłożyła na obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za 
rok 2024. Sprawozdanie zawiera, między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, 
pomocy instytucjonalnej, usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, 
programów realizowanych ze środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami 
społecznymi, Powiatowego Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej na rok 2025.  
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia br. komisja analizowała sprawozdanie  
Dyrektora  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z działalności jednostki 
za rok 2024. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma, głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2024 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
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9. Zapoznanie ze sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania 
rocznego sprawozdania finansowego obejmującego okres od 01.01.2024 r. do 
31.12.2024 r. Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie niezależnego 
biegłego rewidenta dotyczące badania rocznego sprawozdania finansowego PCZ – SPZPS za 
2024 r. Biegły rewident stwierdził, że sprawozdanie finansowe przedstawia rzetelny i jasny 
obraz sytuacji majątkowej i finansowej PCZ na dzień 31.12.2024 r. oraz jego wyniku 
finansowego za rok obrotowy zakończony w tym dniu zgodnie z mającymi zastosowanie 
przepisami ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości  oraz przyjętymi  zasadami 
(polityką) rachunkowości. Jest zgodne, co do formy i treści z obowiązującymi w PCZ 
przepisami prawa oraz Statutem PCZ, zostało sporządzone na podstawie prawidłowo 
prowadzonych ksiąg rachunkowych zgodnie z przepisami rozdziału 2 ustawy 
o  rachunkowości.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia br. komisja analizowała sprawozdanie  
niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania finansowego 
obejmującego okres od 01.01.2024 r. do 31.12.2024 r. Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała sprawozdanie niezależnego biegłego rewidenta 
z badania rocznego sprawozdania finansowego obejmującego okres od 01.01.2024 r. do 
31.12.2024 r. Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, które jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała, 
pięcioma głosami „za”.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby w tym punkcie porządku obrad zabrać 
głos?  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad.  
Sprawozdanie niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania 
finansowego obejmującego okres od 01.01.2024 r. do 31.12.2024 r. Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 

 10. Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2024 Powiatowego 
Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Powiatowe Centrum Zdrowia – Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu 
informację z wykonania planu finansowego jednostki za 2024 rok. 
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
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Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 4 marca br. analizowała roczne sprawozdanie 
z wykonania planu finansowego za rok 2024 Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała roczne sprawozdanie z wykonania planu 
finansowego za rok 2024 Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Jednocześnie poinformował, że na sali obrad jest Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor 
Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, który jeżeli będą pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła 
roczne sprawozdanie.  
Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2024 Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy z dnia 29 września 
1994 r. o rachunkowości zatwierdzenie bilansu Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych należy do kompetencji 
Rady Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r.  Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że trochę z niepokojem czeka na ten temat, bo tak 
ważny temat i nikt się nie odzyska. Jest to trochę dla radnego dziwne, bo Powiatowe Centrum 
Zdrowia w powiecie włocławskim, którego powiat jest organem założycielskim a pan 
dyrektor w imieniu powiatu tą placówką zarządza, pewnie z jedną z najlepszych placówek 
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w kraju, dlatego radny podziękował panu dyrektorowi, całym personelowi, który zajmuje się 
obsługą i funkcjonowaniem Powiatowego Centrum Zdrowia oraz wszystkim lekarzom, którzy 
pracują i leczą mieszkańców nie tylko powiatu włocławskiego, ale na pewno województwa 
kujawsko - pomorskiego. Wszyscy słyszą w mediach, jakie to problemy mają placówki 
powiatowe, począwszy od szpitali powiatowych czy też innych placówek służby zdrowia, 
które powiat prowadzi. Powiat dzięki temu, że miał szczęście, że dyrektorem został Sławomir 
Paździerski, że zgromadził tak wspaniałą kadrę medyczną i wszyscy pracownicy dbają o to, 
żeby ta placówka funkcjonowała, to tego problemu nie ma. Radny serdecznie podziękował 
wszystkim zaangażowanym za prawidłowe funkcjonowanie Powiatowego Centrum Zdrowia 
i opiekę dla  mieszkańców.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. i prognozy sytuacji 
ekonomoczno – finansowej na lata 2025 – 2027.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stosownie 
do przepisów art. 53a ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r.  o działalności leczniczej sporządził 
i przekazał podmiotowi tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej jednostki za 
2024 r. oraz prognozę sytuacji ekonomiczno – finansowej na lata 2025 -2027. Do projektu 
uchwały dołączona jest do wiadomości uchwała nr 15/2025 Rady Społecznej przy 
Powiatowym Centrum Zdrowia - Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z dnia 19 maja 2025 r.  
Przewodniczący poprosił panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i  Spraw 
Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. 
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i prognozy sytuacji ekonomoczno – finansowej na lata 2025 – 2027.  Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski -Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w  dniu  3 czerwca br. analizowała projekt uchwały dotyczący oceny 
sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. i prognozy 
sytuacji ekonomoczno – finansowej na lata 2025 – 2027.  Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Następnie powiedział, że każdemu życząc zdrowia, ma na 
myśli to, że powiat i jego struktury są dobrze przygotowane do tego, żeby leczyć, za co radny 
podziękował.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 10 czerwca 2025 r.   
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. i prognozy sytuacji ekonomoczno – 
finansowej na lata 2025 – 2027 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. i prognozy sytuacji 
ekonomoczno – finansowej na lata 2025 – 2027 stanowi załącznik nr do protokołu stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu.    
 

13. Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2024 rok:  
a) debata, 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30a  ustawy 
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, co roku, przedstawia radzie powiatu 
raport o stanie powiatu.  Otrzymaliście Państwo raport o stanie powiatu za rok 2024.   
Przewodniczący poprosił Pana Jacka Kowalewskiego - Wiceprzewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem.  
Pan Jacek Kowalewski -  Wiceprzewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że komisja na posiedzeniu w dniu 6 maja br. 
analizowała raport o stanie powiatu za rok 2024. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała Raport.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
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Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała raport o stanie powiatu za rok 2024. Komisja 
jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała Raport.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego 
o zabranie głosu. 
Starosta Włocławki powiedział, że absolutorium i wotum zaufanie jest raz w roku. Jest się 
w połowie czerwca 2025 roku i uwaga wszystkich skupiona jest na problemach bieżących, ale 
ustawy o samorządnie gminnym, powiatowym czy województwa mówią, że to właśnie w tych 
terminach, po przyjęciu wszelkich sprawozdań, debatuje się na sesjach o raporcie czy 
o absolutorium dla zarządu powiatu. Jeśli chodzi o rok 2024, szczegółowe informacje 
otrzymali radni we wszelkich opracowaniach związanych z prowadzeniem inwestycji, 
przedsięwzięć społecznych, funkcjonowaniem wszystkich naszych jednostek 
organizacyjnych, wydziałów Starostwa Powiatowego, co do ilości załatwionych spraw dla  
mieszkańców. Starosta powiedział, że w telegraficznym skrócie w prezentacji, którą radni 
będą widzieć na ekranie, podsumuje rok 2024. Starosta jest w pełni gotowy, otwarty na 
wszelkie pytania i dyskusje o sytuacji powiatu włocławskiego i jednostek. Starosta 
podziękował za pozytywną ocenę Powiatowego Centrum Zdrowia, które nie jako troszkę jest 
poza budżetem powiatu, ale jest w pełni naszą jednostką, z którą się identyfikuje i stara się ją 
rozwijać i z nią współpracować. Te sprawozdania już w dzisiejszym dniu zostały przyjęte. 
Jeżeli chodzi o ogólną sytuację finansową, to rok 2024 formalnie zakończono deficytem 
w kwocie blisko 6,5 mln zł, natomiast realnie pozostały wolne środki w kwocie blisko 10 mln 
zł wypracowane w latach poprzednich, wynikające z wpływów z różnych dofinansowań, 
które wykorzystuje się na inwestycje roku 2025, bo w tegorocznym budżecie te inwestycje to 
poziom ponad 100 mln zł, dlatego też starosta może jednoznacznie powiedzieć, że sytuacja 
finansowa powiatu włocławskiego jest doskonała. Zaciągnięto w 2024 roku pożyczki, ale 
były to pożyczki umarzalne w 85% i nieopłacalne jest ich spłacanie w szybszym terminie, 
gdyż one faktycznie mają oprocentowanie bliskie zero. Jeśli chodzi o inwestycje, to co jest 
solą działalności wszelkich samorządów, to na ogólne wydatki blisko 183,5 mln zł, ponad 73 
mln zł to inwestycje, blisko 40% podobny, nawet wyższy wskaźnik, planuje się w roku 2025. 
Jest to najdoskonalsze podsumowanie. Wszyscy samorządowcy zdają sobie sprawę, że taki 
wskaźnik jest bardzo trudny, wręcz nierealny do osiągnięcia dla większości samorządów. Rok 
2024, to rok przejściowy, jeżeli chodzi o funkcjonowanie wszelkich środków europejskich, 
zarówno, jeżeli chodzi o regionalny program operacyjny, teraz nazywający się Fundusze 
Europejskie dla Kujaw i Pomorza, ale także i Krajowy plan obudowy, dlatego też wszelkie 
środki jakie udało się pozyskać, są to środki rządowe z Funduszu Rozwoju Przewozu 
Autobusowych, z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład, Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków na remont pierwszego piętra budynku, Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, Rządowego Funduszu Pracy, Funduszu Pomocy i Programu Olimpia. Kwoty 
były znaczące. To, o czym mówi starosta w zakresie poziomu inwestycji znajduje najlepsze 
podsumowanie w rankingu, najbardziej obiektywnym w ocenie wszystkich samorządowców 
w kraju, który mówi o przeliczeniu poziomu wydatków inwestycyjnych na jednego 
mieszkańca. Per capita, także według obiektywnych danych, powiat  awansował już na 
dwunaste miejsce w Polsce. Starosta ma nadzieję, że powiat znajdzie się w pierwszej 
dziesiątce. Taki jest cel, choć to będzie bardzo trudne, bo tam są bardzo bogate samorządy, a 
powiat włocławski jest takim finansowym średniakiem, jeżeli chodzi o poziom dochodów 
własnych.  W województwie od kilku lat zajmuje się pierwsze miejsce. Starosta zwrócił 
uwagę radnych i zaproszonych gości, że drugie miejsce przewyższa się praktycznie 
dwukrotnie, jeżeli chodzi o poziom wydatków, a miejsce dziewiętnaste, sześciokrotnie. Ta  
współpraca w radzie, działalność zarządu, daje doskonałe efekty i dalej będą starania, by tak  
funkcjonować, aby jeszcze ten ranking, poprawiać. Realizacja kierunków rozwoju powiatu to 
inwestycje drogowe, to ponad 41 mln zł, na co pozyskano środków zewnętrznych ponad 21 
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mln zł. To pokazuje skuteczność, zakres działalności w tym aspekcie. Rok 2024 to także 
wybudowanie dwóch ważnych obiektów sportowych przy szkole w Lubrańcu-Marysinie, 
niebawem chce się ogłosić przetarg na  termomodernizację, gdzie będzie się chciało korzystać 
z mechanizmu finansowego Funduszu Europejskich dla Kujaw i Pomorza, w 50% 
umarzalnego, ale także uzupełnienie pięknego kompleksu szkolnego Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu. Starosta jest zadowolony z tych 
inwestycji, bo w pierwotnym zapisie tego programu miało się otrzymać kwoty około 2,5 mln 
zł na każdą z tych inwestycji. Dzięki wielu spotkaniom w ministerstwie, przychylności władz 
ministerstwa, udało się zmienić zasady tego programu i dofinansowania zarówno na jedną, 
jak na drugą halę, są w kwocie około 7 mln zł, a wartości tych hal to 10 mln zł, także za 30% 
wkładu własnego te zadania udało się zrealizować. W roku 2024, zakończono także formalnie 
bardzo ważne zadanie w zakresie budowy dwóch budynków mieszkalnych na potrzeby 
powiatowych placówek  opiekuńczo - wychowawczych wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
w Nasiegniewie. Trudno powiedzieć, co by się zrobiło w dniu dzisiejszym, gdyby te placówki 
nie powstały. Wszystkie sześć placówek jest już w pełni zapełnione i z niepokojem patrzy się 
w przyszłość. Na szczęście te inwestycje udało się zrealizować i w tym momencie realizuje 
swoje cele. Starosta ma nadzieję, że ten problem społeczny będzie się zmniejszał 
i w przyszłości będzie można  placówki przeznaczyć na inne cele, ale na tę chwilę to nie 
wskazuje. Przy realizacji tego zadania korzystało się z umorzenia 85% pożyczki w ramach 
Kujawsko-Pomorskiego Funduszu Rozwoju. Oczywiście powiat to także wiele działań 
społecznych, wspiera się kluby sportowe, 26 ich zostało dofinansowanych w roku 2024. 
Zeszły rok to także rozpoczęcie, masowego współzawodnictwa sportowego, zarówno 
w szkołach podstawowych, w dwóch kategoriach wiekowych, jak i ponadpodstawowych. 
W dniu dzisiejszym radni otrzymali zaproszenie na podsumowanie tego współzawodnictwa. 
Powiat stara się propagować sport, zarówno w tej formie klubowej, funkcjonującej na naszym 
terenie, jak i w naszych szkołach. Starosta cieszy się z licznej odpowiedzi na to zadanie. 
Kolejny rok wspierano ochotnicze straże pożarne, w jednakowych kwotach dla wszystkich 
jednostek, blisko 600 tysięcy zł przeznaczono na ten cel, 25 jednostek włączonych do 
krajowego systemu, 56 spoza, jasne, czytelne zasady. Środki trafiły do Komendy Miejskiej 
Policji i do Komendy Miejskiej PSP na zakupy i ich potrzeby, w przypadku policji także na 
nagrody dla policjantów zgodnie z tradycją wręczania ich przy okazji święta powiatu. Rok 
2024 to także kontynuacja wspierania ochrony zabytków, w 12 wnioskach kwota blisko 400 
tysięcy zł. W dniu dzisiejszym także kolejna już uchwała i starosta ma nadzieję, że rada ją 
podejmie o kolejnym wsparciu trafiającym głównie do parafii z naszego terenu, bo tam skupia 
się to budownictwo zabytkowe, jeżeli chodzi o powiatowe  miejscowości. Oczywiście 
staramy się wspierać i współpracować z kołami gospodyń wiejskich na wszelkich 
uroczystościach, które są organizowane czy to święto powiatu, czy to stoły wigilijny, 
wielkanocne, dożynki, także doraźnie na co dzień wspierając je przy organizacji ich 
wydarzeń, bo one znakomicie integrują naszą społeczność. Rok 2024 to także rozpoczęcia, ale 
także ogromny wysiłek w zakresie uruchomienia dwóch projektów w postaci zakupów 
autobusów zero i nisko emisyjnych. Pierwsze zadanie to autobusy zero emisyjne wartość 
ponad 40 mln zł, dofinansowanie z KPO blisko 30 mln zł. Drugie zadanie to autobusy nisko 
emisyjne, czyli hybrydowe, blisko 16 mln zł, wartość dofinansowania ponad 11 mln zł, blisko 
11,5, w jednym i w drugim zadaniu. Chce się jeszcze odzyskać VAT. Starosta ma  nadzieję, 
że za bardzo niską kwotę uda się ten ważny problem społeczny, próbować rozwiązywać. Jest 
się teraz w trakcie realizacji trzeciego projektu, kolejnych, pięć autobusów na kolejne linie 
chce się, aby w pierwszych miesiącach 2026 roku trafiło, aby służyły naszym mieszkańcem, 
że jeżeli uda się odzyskać VAT za około 8% wkład własny. Rok 2024 to także rok, w którym 
przypadał jubileusz 25- lecia funkcjonowania naszego samorządu, była to okazja do spotkania 
z radnymi, przedstawicielami wszystkich kadencji. Takie spotkanie odbyło się na początku 
roku w Brześciu Kujawskim, bardzo licznie radni uczestniczyli, także radni poprzednich 
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kadencji. Powiat stara się zaznaczać swoją obecność organizując uroczystości kulturalne, 
święto powiatu, pierwszy rok zorganizowany w formule dwudniowej,  w pierwszy dzień 
skierowany do młodzieży, drugi dzień dla rodzin,  pierwszy dzień jest dla młodzieży 
i starszej, i młodszej, także już też w tym roku wszystkich na te dwa dni pan starosta zaprasza. 
Frekwencja potwierdza, że są to zadania ważne i potrzebne, i będzie się  chciało to 
kontynuować. Oczywiście stoły, wielkanocne, wigilijne, dożynki zorganizowane z gminą 
Lubanie, za co serdecznie pan starosta podziękował. W tym roku organizuje się je z gminą 
Baruchowo. Szereg, mniejszych, większych uroczystości, dnia dziecka, rodzicielstwa 
zastępczego, przedsięwzięć, z którymi staramy się jako powiat, wychodzić do naszego 
społeczeństwa. W zeszłym i w tym roku realizuje się  jeszcze transport zbiorowy na ośmiu 
linach.  Od 2026 chce się, aby to było 26 linii. Na obradach komisji były szczegółowe 
informacje co do ilości pasażerów, także to jasno pokazuje, że ten transport pomiędzy 
naszymi szkołami, ale także skomunikowanie Brzeskiej strefy gospodarczej, jest bardzo 
potrzebny.  Choć w oświacie działa tyle mechanizmów, że w sposób jednoznaczny tego nie 
może starosta powiedzieć, że w dobrym kierunku idzie się, jeśli chodzi, także o zarządzanie 
oświatą. Rok 2024 to pierwszy rok, gdzie różnica pomiędzy subwencją a środkami, które 
musiał dołożyć powiat środków własnych to 21%, wcześniej oscylowało to w kwotach 29% 
do 35%. Starosta ma nadzieję, że te wszystkie działania w postaci inwestycji w szkoły, 
w postaci transportu zbiorowego, w postaci powołania CUW, ogromne zaangażowanie 
dyrektorów i kadry nauczycielskiej naszych szkół przyniesie efekt i w perspektywie 
długofalowej, funkcjonowanie szkół na naszym terenie uda się utrzymać. Zorganizowano  
także bal charytatywny wspólnie z Burmistrzem Brześcia Kujawskiego. Do sześciu 
stowarzyszeń z naszego terenu trafiły środki finansowe dla dzieci. Także będzie się to 
kontynuować. Wiele innych bardzo ważnych i równie znaczących przedsięwzięć mają radni 
opisane w raporcie, który został przedstawiony w materiałach związanych z absolutorium.  
Starano się to zrobić jak najbardziej rzetelnie, czytelnie i przejrzyście, aby przedstawić to 
radnym, ale zarówno mieszkańcom naszego powiatu, bo raport jest dokumentem 
ogólnodostępnym. Starosta podziękował panu przewodniczącemu, radnym obecnej kadencji, 
przewodniczącemu poprzedniej i radnym poprzedniej kadencji, bo rok 2024 to był rok 
funkcjonowania dwóch tych organów, podobnie członkom zarządu sprawującym funkcję 
obecnie, ale także w połowie 2024 roku, kadrze kierowniczej Starostwa Powiatowego, pani 
sekretarz, pani skarbnik, panu sekretarzowi, który pracował w pierwszej połowie 2024 roku, 
wszystkim naczelnikom, pracownikom Starostwa Powiatowego, dyrektorom jednostek 
organizacyjnych, pracownikom jednostek, bo często ich praca jest niezauważalna, wszyscy 
razem pracujemy na wizerunek i dla dobra naszych mieszkańców powiatu włocławskiego. 
Starosta podziękował wszystkim osobom, które wspierają powiat z zewnątrz, 
parlamentarzystom obecnym na tej sali, tym nieobecnym w dniu dzisiejszym, 
przedstawicielom władzy rządowej, samorządowej poziomu województwa, poziomu gmin, bo 
ta współpraca układa się doskonale, wszystkim organizacjom społecznym działającym na 
terenie powiatu włocławskiego a przede wszystkim naszym wspaniałym mieszkańcom, za to, 
że swoją codzienną pracą rozwijają nasz region a my, możemy zarządzać w ich imieniu tym, 
co oni wypracowują.  Starosta jeszcze raz serdecznie podziękował za współpracę, do niej 
zachęcił w przyszłości i poprosił  o udzielenie wotum zaufania i absolutorium dla zarządu 
powiatu.  
Przewodniczący Rady podziękował panu staroście za krótkie, ale jakże treściwe przekazanie 
informacji zawartej w raporcie o stanie powiatu włocławskiego. 
Przewodniczący Rady otworzył debatę nad przedstawianym raportem.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przeszedł do podpunktu b. 
Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2024 rok stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum 
zaufania. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie powiatu 
przeprowadza się głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 
Przypominał, że uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania rada powiatu 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu, o czym 
stanowi art. 30a ustęp 9 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jacka Kowalewskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawianie prac nad 
projektem uchwały.  
Pan Jacek Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że komisja na posiedzeniu w dniu 6 maja br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum 
zaufania. Komisja  jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
dotyczący udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania. 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r. 
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
 
14. Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego 
na dzień 31.12.2024 r. będącego załącznikiem do uchwały Zarządu Powiatu we 
Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymaliście sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2024 r. Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja 
nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2024 rok 
odbędzie się w punkcie 19 z uwzględnieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o uchwale Komisji 
Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi Powiatu absolutorium z wykonania budżetu powiatu za 
2024 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała sprawozdanie finansowe Powiatu 
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Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu na posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie finansowe, co dało możliwość zapoznania się z nim do dnia 
sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2024 r. 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
 
15. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 
rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na 
dzień 31.12.2024 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2024 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
117/25 z dnia 18 marca 2025 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2024 rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego 
Powiatu Włocławskiego na dzień 31.12.2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2024 rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu 
Włocławskiego na dzień 31.12.2024 r.   Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu, co dało możliwość zapoznania 
się z nim do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby jego 
przedstawiania.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł  do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok oraz przyjęcia 
informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31.12.2024 r.  
stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
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16. Przedstawienie Uchwały nr 5/S/2025 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 
rok.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 
przesłała do Starosty Włocławskiego uchwałę Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2024 rok. Regionalna Izba 
Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2024 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego sprawozdania. 
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 5/S/2025 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok stanowi załącznik nr 
28 do protokołu.    
 
17. Przedstawienie uchwały nr 1/25 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 6 maja 2025 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
we Włocławku za 2024 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 6 maja 2025 roku Komisja Rewizyjna podjęła 
uchwałę w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Włocławskiego i wniosku 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2024 rok.   
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 1/25 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 6 maja 2025 r. 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2024 r.  
stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
 
18. Przedstawienie uchwały Nr 3/Kr/2025 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 7 maja 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2024 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię w sprawie uchwały Komisji 
Rewizyjnej. Sama uchwała i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w 19 punkcie porządku 
obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało 
możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi 
potrzeby jej przedstawiania. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy 
sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to przeszedł do realizacji następnego punktu porządku obrad.  
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Uchwała Nr 3/Kr/2025 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 7 maja 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Włocławskiego za 2024 rok stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
 
19. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym 
Powiatu za rok 2024.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  
 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2024 rok,  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2024 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Włocławskiego za rok 2024, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu powiatu 

włocławskiego i wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego 
za 2024 rok,  

 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na uchwałę Komisji 
Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.  

Przewodniczący Rady powiedział, że wprowadzenie do dyskusji pan starosta dokonał 
w punkcie 13 porządku obrad, omawiając raport o stanie powiatu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2024, a także uchwałą Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu.   
Radny Zygmunt Wierzowiecki podziękował Zarządowi Powiatu na czele ze starostą Panem 
Romanem Gołębiewskim, za jego pracę. Podziękował radnym, za wsparcie zarządu 
i wytyczanie dobrych kierunków, aby powiat się rozwijał. Radny życzył, aby w tej kadencji 
tak samo wszystko dobrze się działo, żeby mieć trochę rozwagi, by nie „przeholować”. Radny 
życzył wszystkiego najlepszego zarządowi powiatu, radnym. Wotum zaufania ze strony 
radnego na pewno będzie udzielone. Do tego na pewno też przyczynią się koleżanki i koledzy 
radni.   
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia komunalnego, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu 
podejmując uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wypełnia ustawowo nałożony 
obowiązek.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Pan Roman Tomaszewski  - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 maja br. analizowała projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały?  
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 10 czerwca 2025 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 
r. stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2024 r. stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2024 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. Działanie Rady Powiatu było poprzedzone 
opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu oraz uchwałą tejże Komisji 
w sprawie udzielenia absolutorium. Uchwała Komisji Rewizyjnej została zaopiniowana 
pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Komisja Rewizyjna w dniu 6 maja 2025 
roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu 
Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie swojej decyzji Komisja Rewizyjna 
przedstawiła w załączniku do uchwały. Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r. po zapoznaniu 
się: ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu; ze 
sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2024 r.; 
informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów od 14 do 
20.  
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w  dniu 6 maja br. analizowała projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja na 
posiedzeniu w dniu w dniu 6 maja br. analizowała projekt uchwały w sprawie absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r.  Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 10 czerwca 2025 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zarządził reasumpcję głosowania i poprosił o ponowne przyciśnięcie 
przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r. stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2024 r. stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu.  
Przewodniczący Rady pogratulował zarządowi powiatu, na czele z panem starostą, 
otrzymania absolutorium i następnie ogłosił przerwę.  
 
22. Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski 
za 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 14 ust. 19 ustawy 
z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa, przedstawia po zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu 
informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku, na którym 
gromadzone są środki z Funduszu Pomocy, na dzień 31.12.2024 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w  dniu 6 maja br. analizowała Informację o wykorzystaniu środków 
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z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski za 2024 rok. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 10 czerwca  2025 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski za 2024 
rok stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
23. Informacja o wykorzystaniu w 2024 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 powiatu włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 65 ust. 13 ustawy 
o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, przedstawia po zakończeniu roku 
budżetowego, radzie powiatu informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego 
rachunku, na którym gromadzone są środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, na 
dzień 31.12.2024 roku.  
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
komisja na posiedzeniu w  dniu 6 maja br. analizowała Informację o wykorzystaniu w 2024 
roku planu finansowego wydzielonego rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19 powiatu włocławskiego. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykorzystaniu w 2024 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 powiatu włocławskiego stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu.   
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2045. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany w załączniku - 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad, radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie zarówno projektu uchwały dotyczącego zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, jak i zmian w budżecie powiatu. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że  zmiany w WPF dotyczą załącznika nr 1, nie dokonuje 
się zmian w przedsięwzięciach. Jeżeli chodzi o budżet, to skarbnik przedstawi najważniejsze 
zmiany, które dotyczą tej uchwały. W planie dochodu zwiększa się ten plan o kwotę 200 
tys. zł.  Są to dochody wypracowane przez Powiatowy Zarząd Dróg, a dotyczą opłaty za 
zajęcie pasa drogowego. O 100 tys. zł zwiększa się też środki z odsetek od środków na 
rachunku. Kwota 14 607,30 zł jest to dotacja od wojewody kujawsko-pomorskiego na zadania 
zlecone na pomoc cudzoziemcom, którzy uzyskali status uchodźcy w związku 
z indywidualnym programem integracji, zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. Po stronie 
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wydatków, te środki zwiększą plan finansowy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 
Jeżeli chodzi też o wydatki, to w Powiatowym Zarządzie Dróg wprowadza się nowe zadanie 
inwestycyjne, zadanie pod nazwą: Przebudowa obiektu mostowego w miejscowości Kłobia na 
drodze Lubraniec w wysokości 150 tys. zł. Ma być przeznaczone na przygotowanie 
dokumentacji projektowej dotyczącej tego obiektu. W związku z tym będzie możliwość 
w przyszłym roku wystąpienia też o środki finansowe, z rezerwy celowej z Ministerstwa 
Infrastruktury na przeprowadzenie inwestycji w sensie robót. Ponadto, jeżeli chodzi o plan 
starostwa, to uwalnia się do budżetu kwotę 45 tys. zł środków własnych. Otrzymano też 
dotację celową od wojewody na zadania związane ze zintegrowaną bazą danych powiatowego 
zasobu geodezji i kartografii. Ponadto zwiększa się plan wydatków o kwotę 74 tys. zł na 
ochronę zabytków, na prace konserwatorskie. Pan starosta mówił już wcześniej, przy okazji 
informacji za ubiegły rok, w tym roku w planie na zabytki jest kwota 400 tys. zł, ale 
w związku z tym, że tych wniosków wpłynęło więcej niż w latach ubiegłych, a żeby poziom 
dotacji indywidualnej nie był też niższy, w związku z tym niezbędne jest zwiększenie planu 
o 74 tys. zł.  Dzięki temu będzie można utrzymać poziom dla dotowanego w wysokości ok. 
30 tys. zł. Ponadto w ZS w Lubrańcu - Marysinie zwiększa się plan wydatków o kwotę 96 tys. 
zł na zakup 24 komputerów do pracowni informatycznej. Do tej pory komputery były z 2003 
roku. Zakup tych nowych pomocy dydaktycznych posłuży do przeprowadzenia egzaminów 
zawodowych i będzie również taką formą nowoczesnych narzędzi edukacyjnych dla 
młodzieży. Zwiększa się plan o 29 tys. zł na wycinkę drzew. Również w ZS w Lubrańcu – 
Marysin jest decyzja Burmistrza Lubrańca o wycince tych drzew. Te drzewa zagrażają 
bezpieczeństwu zarówno młodzieży, jak i pracowników. Jeżeli chodzi o wycinkę, to po 
stronie dochodów ze sprzedaży tego drewna, to będzie kwota 9 tys. zł. Ponadto jednostki 
dokonują również urealnienia swoich dochodów. To są zwykłe, bieżące dochody między 
innymi z odsetek  środków na rachunku i urealniają również plan wydatków, porządkują 
kwestię paragrafów i na przykład wykonania dotyczącego dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek powiedział, że na końcu projektu uchwały jest 
podsumowanie - plan wydatków zadań inwestycyjnie na 2025 rok kwota 100 mln zł. Czy to 
wszystko jest podsumowane?  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że ogółem plan wydatków majątkowych, tj. 101 103 290,30 
zł. Natomiast w załączniku nr 3 jest kwota o 500 tys. zł mniej. Wynika to z tego, że  te 500 
tys. zł jest w rezerwie inwestycyjnej i to jest ta różnica.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 
2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2045 stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2025 – 2045 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2025. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie paragrafu 
3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2025 stanowi załącznik nr 45 
do protokołu.  
 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego Urzędu 
Pracy we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy uchwalenia statutu 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w związku ze zmianą przepisów dotyczących 
rynku pracy i jednocześnie zadań wykonywanych przez powiatowe urzędy pracy.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Roberta Pawłowskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Robert Pawłowski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że komisja na posiedzeniu w dniu 2 czerwca br. 
analizowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku. Komisja jednogłośnie, czterema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego 
Urzędu Pracy we Włocławku stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie Lubraniec 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec – Kruszynek.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania 
Gminie Lubraniec oświetlenia drogowego zlokalizowanego na terenie gminy Lubraniec, 
wzdłuż drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec – Kruszynek, wykonanego w ramach 
inwestycji pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec - Kruszynek od km 0+000 
do km 6+225 - etap I” o wartości 1.526.113,98 zł. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Annę Jabłońska – Przewodniczącą Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przekazania Gminie Lubraniec oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej 
nr 2913C Lubraniec – Kruszynek. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że powiat przekazuje nieodpłatnie oświetlenie przy 
drodze powiatowej. Następnie zapytał czy były rozmowy na ten temat z burmistrzem, 
ponieważ będzie się to wiązało z opłatą za oświetlenie? Czy to jest uzgodnione z władzami 
Lubrańca i jaki to był koszt tego oświetlenia i czy samo przekazanie, jeżeli chodzi 
o oświetlenie przy drodze, będzie związane z jakąś partycypacją kosztów, jeżeli chodzi 
o powiat włocławski czy za całe oświetlenie na tym odcinku będzie płaciła gmina Lubraniec? 
Pan Krzysztof Górecki – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach powiedział, że jeśli chodzi o przekazanie sieci oświetleniowej, zarówno 
w tym przypadku, jak i w czterech pozostałych, którymi dzisiaj radni będą się zajmować,  jest 
to nieodpłatne przekazanie sieci oświetleniowej, za którą już każda z gmin ponosi opłaty, 
jeżeli chodzi o koszt energii. Powiat jest właścicielem sieci. Oświetlenie drogowe jest 
zadaniem własnym gmin i to gminy płacą za energię zużytą przy oświetleniu. Z każdą z gmin 
spotkano się przed stworzeniem projektów uchwał. Każda z gminie jest poinformowana, wie, 
że taka uchwała zostanie podjęta i są gotowi podpisać wszelkie porozumienia. 
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 
2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania Gminie Lubraniec 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec – Kruszynek stanowi 
załącznik nr 50 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przekazania 
Gminie Lubraniec oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec – 
Kruszynek stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  
 
28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie Fabianki oświetlenia 
drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – Kulin.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania 
Gminie Fabianki oświetlenia drogowego zlokalizowanego wzdłuż drogi powiatowej nr 2905C 
Szpetal Górny – Kulin, wykonanego w ramach inwestycji pn. „Rozbudowa drogi powiatowej 
nr 2905C Szpetal Górny - Kulin (ulica Dobrzyńska)” o wartości 395.657,78 zł. 
Przewodniczący poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przekazania Gminie Fabianki oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 
2905C Szpetal Górny – Kulin. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania Gminie Fabianki 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – Kulin stanowi 
załącznik nr 53 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przekazania 
Gminie Fabianki oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – 
Kulin stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie Chodecz oświetlenia 
drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka –Chodecz.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania 
Gminie Chodecz oświetlenia drogowego zlokalizowanego na terenie gminy Chodecz, wzdłuż 
drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka – Chodecz, wykonanego  w ramach 
inwestycji pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka – Chodecz – 
etap II” o wartości 989.049,72 zł. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
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Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przekazania Gminie Chodecz oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 
2928C Modlibórz – Kłóbka –Chodecz.  Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z barkiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania Gminie Chodecz 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka –Chodecz 
stanowi załącznik nr 56 do protokołu.  
Uchwała  Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przekazania 
Gminie Chodecz oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – 
Kłóbka –Chodecz stanowi załącznik nr 57 do protokołu.  
 
30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie Baruchowo 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2920C Kowal – Dobrzelewice – 
Baruchowo.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania 
Gminie Baruchowo oświetlenia drogowego zlokalizowanego na terenie gminy Baruchowo, 
wzdłuż drogi powiatowej nr 2920C Kowal – Dobrzelewice – Baruchowo, wykonanego 
w ramach inwestycji pn. „Przebudowa drogi  powiatowej nr 2920C Kowal - Dobrzelewice - 
Baruchowo od km 4+897 do km 9+984 - etap II od km 7+878 do km  9+984” o wartości 
145.715,52 zł. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przekazania Gminie Baruchowo oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej 
nr 2920C Kowal – Dobrzelewice – Baruchowo. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania Gminie Baruchowo 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2920C Kowal – Dobrzelewice – 
Baruchowo stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przekazania 
Gminie Baruchowo oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2920C Kowal – 
Dobrzelewice – Baruchowo stanowi załącznik nr 60 do protokołu.  
 
31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie Lubień  Kujawski 
oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz –Kłóbka – 
Chodecz.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania 
Gminie Lubień Kujawski oświetlenia drogowego zlokalizowanego na terenie gminy Lubień 
Kujawski, wzdłuż drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka – Chodecz, wykonanego 
w ramach inwestycji pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz – Kłóbka – 
Chodecz – etap II” o wartości 851.499,76 zł. 
Przewodniczący poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przekazania Gminie Lubień  Kujawski oświetlenia drogowego w ciągu drogi 
powiatowej nr 2928C Modlibórz –Kłóbka – Chodecz. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta. 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania Gminie Lubień  
Kujawski oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C Modlibórz –Kłóbka – 
Chodecz stanowi załącznik nr 62 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przekazania 
Gminie Lubień  Kujawski oświetlenia drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2928C 
Modlibórz –Kłóbka – Chodecz stanowi załącznik nr 63 do protokołu.  
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32. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany w załączniku nr 1 
tabeli nr 12 – która dotyczy wykazu przystanków na drodze powiatowej 2905C Szpetal Górny 
– Kulin, tabeli nr 20 – która dotyczy wykazu przystanków na drodze powiatowej nr 2914C 
Lubraniec – Boniewo - Cetty oraz dodaniu tabeli nr 49 – która dotyczy wykazu przystanków 
na drodze powiatowej nr 2626C Kaźmierzewo – Jaranowo.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów 
i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi 
powiatowej. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy pozbawienia drogi kategorii 
drogi powiatowej i przekazania Gminie Lubraniec.  
Przewodniczący poprosił Panią Annę Jabłońską – Przewodniczącą Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący pozbawienia drogi kategorii drogi powiatowej. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny Jacek Kowalewski zapytał, o którą drogę chodzi, prawdopodobnie o 270, ale radny 
chciałby zapytać, czy to jest w kwestiach, które ustalono w dwóch odcinkach. Radny poprosił 
o pełną informację w tej sprawie. 
Dyrektora Powiatowego  Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach 
powiedział, że tak jak rozmawiano u pana starosty z przedstawicielami samorządu Gminy 
Lubraniec, te ustalenia w gabinecie padły, sporządzony został list intencyjny, przekazuje się  
te odcinki, które były ustalone, czyli od skrzyżowania tworzącego to rondo w mieście 
Lubraniec do ronda rozpoczynającego obwodnicę Lubrańca, jak również od tego ronda, które 
kończy obwodnicę Lubrańca, odcinki pozamiejskie, przekazuje się Gminie Lubraniec, tak jak 
zostało to ustalone. Odcinek miejski, który będzie tworzył ciąg dróg powiatowych, które w tej 
chwili istnieją, pozostaje w naszej gestii. 
Radny Jacek Kowalewski zapytał czy przy zdjęciu kategorii drogi, bo to nie jest tożsame, 
czy województwo przekazało, jeżeli chodzi o działki pod drogami i czy powiat zdejmując 
kategorię drogi, też przekazuje drogę plus działki pod drogą, bo to zupełnie inna rzecz? 
Drugie pytanie  - chodzi też o rozgraniczenie tej drogi przy kościele, na tym zakręcie koło 
ośrodka, ponieważ to były też działki wojewódzkie. Czy ta droga, o której wszyscy myśleli, 
że jest drogą miasta, Św. Józefa przy kościele, czy ona też została rozgraniczona i działka 
przekazana, razem ze zdjętą kategorią drogi przekazana działka pod drogą, czy to jest tylko 
kwestia, że na dzień dzisiejszy do końca września, bo taki jest przepis, zdejmuje się kategorię 
drogi, a cała reszta będzie robiona później? Chodzi tutaj o czerpanie pożytków, czyli 
z umieszczenia urządzeń z infrastruktury niezwiązanych z drogami, ponieważ będzie to też 
kwestia odpłatności za te urządzenia. Czy w każdym przypadku w ślad za zdjęciem kategorii 
drogi, za zmianą kategorii drogi, poszło przekazanie nieodpłatne od urzędu wojewódzkiego 
dla powiatu i w drugą stronę, czy przy zmianie kategorii drogi, jeżeli chodzi o drogę 
powiatową na drogę gminną, również zostało doprowadzone do zdjęcia własności drogi, czyli 
grunty pod drogą, tą którą przekazywało województwo, było w ramach od 20 września 
powiatowe, czyli droga, czyli cały pas drogowy jest powiatowy i teraz przy zdjęciu kategorii 
drogi cały pas będzie drogą gminną? Czy jest tylko zdjęcie kategorii drogi, a cały czas grunty 
pod drogami są wojewódzkie? Bo będzie to problem. Więc jeżeli nie, to trzeba byłoby 
rozpocząć przekazanie nieodpłatnie też gruntów. Czy to zostało zrobione, czy będzie to 
robione?  
Dyrektora Powiatowego  Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach 
zaznaczył, że województwo przekazując drogę, która stanowiła drogę wojewódzką, nie 
przekazało działek. Wystąpiono z kilkoma pismami w tej sprawie prosząc o przekazanie, 
czyli sformalizowanie tego tematu i przekazanie tych działek, natomiast nie uzyskano niestety 
odpowiedzi na pisma.  Próbowano również dzwonić, szukano kontaktu telefonicznego. 
Niestety nie udało się nic wyjaśnić. PZD będzie próbować spotkać się z dyrektorem Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, aby te kwestie omówić. Jeśli chodzi o ulicę Św. Józefa, owszem 
stanowi ona własność województwa, natomiast nie stanowiła drogi wojewódzkiej, jak 
również nie stanowi drogi powiatowej. W Infostradzie Kujaw i Pomorza stanowi ona drogę 
gminną i ma również nadany numer kategorii drogi gminnej. Będzie się rozmawiało 
z samorządem gminy Lubraniec, aby razem wybrali się do Zarządu Dróg Wojewódzkich  
i sformalizowali ten temat. 
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że jest przekonany, że w tej uchwale jest chyba wykaz 
dróg, jakie ma się ewentualnie przyjmować. Jeżeli są, to ta dyskusja trochę jest 
bezprzedmiotowa, bo tam wszystko jest wskazane. Nie powinno się tutaj martwić, jakie 
profity będą z tych dróg i że będą reklamy, tylko powinno się martwić - w jakim stanie te 
drogi są, ile powiat musi dołożyć, żeby te drogi były drogami o standardzie, do których jest 
się przyzwyczajonym. To jest temat. Jeżeli województwo  udaje, że tematu nie ma, to może 
nie podejmować tej uchwały aż województwo przyjmie takie procedury i takie działania, 
które pozwolą podjąć uchwałę zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, zgodnie 



 29

z dokumentami, które dostanie się, bo w tej chwili podejmie się uchwałę, natomiast 
województwo nie wskazując tu pana marszałka, co będzie chciał, to będzie robił, kiedy będzie 
chciał, to będzie robił. Natomiast wiadomym jest, że przynajmniej jeden odcinek jest w stanie 
dość trudnym i należy wykonać tam w trybie pilnym, ewentualnie remont i się okaże, że co, 
nie na swoim terenie będzie się to robić? 
Radny Jacek Kowalewski odpowiadając radnemu J. Ambrożewiczowi, co do interesu 
powiatu, przypomniał, że został wybrany z okolic Lubrańca i Izbicy Kuj., i będzie 
reprezentował interesy Lubrańca i Izbicy Kuj. w powiecie. To po pierwsze, po drugie, to jest 
dosyć ważna rzecz, przekazanie, ponieważ kwestia pożytków, to jest kwestia dochodów do  
budżetu powiatu. I teraz problem jest taki, że za to jest dyscyplina finansów. Radny nie wie 
czy ci, którzy nie odpowiadają na te pisma, zdają sobie sprawę, że o tyle, o ile można robić 
nakładki jako zarządca drogi, bo żeby rozróżnić dwie rzeczy, pan dyrektor na pewno świetnie 
to wie i tego radni na pewno nie mają w materiałach, stąd radnego pytanie.  Radny przerabiał 
te  sytuacje, jak był dyrektorem zarządu dróg i czytał te materiały. Nie ma tego, nie ma 
kwestii własności, więc teraz za każdym razem ułożyć nakładkę można byłoby, bo jest się  
zarządcą drogi, natomiast umieszczenia i czerpanie pożytków, które będą wpłacane do 
zarządu dróg powiatowych poprzez wydawanie decyzji, będą nie do końca zgodne z prawem. 
Stąd też radnego taka prośba, żeby to wszystko jak najszybciej unormować, żeby 
województwo odpowiedziało i jak najszybciej przekazało, z racji tego, że nie można zostawić 
ani gminy, ani powiatu, samym sobie, żeby pan starosta i zarząd doprowadził do spotkania 
z Marszałkiem przy udziale Burmistrza Lubrańca. Z racji tego, że kwestia pieniędzy 
lokowanych, zezwoleń w formie decyzji też nie do końca będzie prawna, więc jeszcze raz, 
radny poprosił, żeby ten problem jak najszybciej rozwiązać. Tak, jak dyrektor powiedział, że  
droga gminna jest wpisana. Tak, tylko do tej pory nadal, kwestia czerpania pożytku,  
układania czegokolwiek, masy czy robienia tam jakichkolwiek remontów jest w gestii 
zarządcy drogi, ale też za zgodą właściciela. Radny miał nadzieję, że przy tym podziale teraz 
te wszystkie rzeczy własności i kategorii, że pas drogowy będzie w całości. Pas drogowy to 
oprócz poboczy jest i nad asfaltami, nad pasem drogowym i w ziemi, czyli tak to wygląda. 
Radny chciałby, żeby do czasu przekazania i przejęcia, bo rada będzie przyjmowała uchwałę 
o zdjęciu kategorii drogi, natomiast Lubraniec będzie to przejmował, więc radny chciałby, 
żeby do tego czasu już była jasność. Jeżeli powiat ma zdjąć kategorię drogi, oddać i pozbyć 
się sprawy i zrzucić to na gminę, która też będzie się z tym borykała, to nie będzie 
w porządku, to po pierwsze, bo to powiat powinien to uregulować. Po drugie jest tożsama 
sytuacja, jeżeli chodzi o drogę nr 270 na całej jej długości, tj. tej którą powiat dostał. Radny 
poprosił pana starostę i cały zarząd, żeby pilnie, jak najszybciej tę sprawę rozwiązać,  ze 
względu na pożytki i oczywiście umieszczanie urządzeń przez samą gminę, czy przez sam 
powiat jako zarządca drogi.  
Radny Robert Pawłowski powiedział, że teraz chce się pozbawić kategorii dwa odcinki 
drogi wskazanej w projekcie uchwały. Na pewno te dwa odcinki nie tylko wymagają remontu, 
ale budowy. Na przykład odcinek ulicy Kaliskiej w trybie natychmiastowym. Mieszkańcy od 
wielu lat domagają się budowy chodnika, jeżeli chodzi o odcinek z Brześcia Kuj. od ronda 
w miejscowość Lubraniec. Również będzie wymagany obiekt mostowy, całkowicie do 
remontu, nawierzchnia również w dużej części jest do wymiany. I stworzy się teraz 
kuriozalną sytuację, że przekaże się drogę  gminie, gdzie ona nie będzie mogła podejmować 
robót budowlanych,  bo nie uzyska pozwolenia na budowę. Radny chciałby, aby uregulować 
stan prawny nieruchomości, wyegzekwowania od marszałka kwestii własnościowych, które 
pozwolą, zarówno samorządowi powiatu, jak i samorządowi gminy podejmować dalsze 
ruchy, bo będą konieczne jako zarządcy drogi. A teraz jeszcze przekazaniem, czyli 
pozbawieniem kategorii drogi powiatowej pewnych odcinków dróg spowoduje się, że ta 
sytuacja jeszcze bardziej się skomplikuje, bo teraz do rozmów, gdzie jest powiat z Urzędem 
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Marszałkowskim również dojdzie gmina. Czy pod tym względem była analizowana ta 
uchwała przez PZD? 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach 
odpowiedział na sugestie pana radnego J. Kowalewskiego.  Dyrektor zaznaczył, że 
w momencie, kiedy województwo zdjęło kategorię drogi wojewódzkiej i droga nabrała 
kategorie drogi powiatowej, z mocy prawa ona stała się naszą własnością. Pozostała kwestia 
uregulowania ksiąg wieczystych. To, że są jakieś sieci, bądź jakakolwiek infrastruktura w tej 
drodze, ona z mocy prawa stała się naszą własnością i wszelkie decyzje zostały przekazane. 
Dyrektor odpowiedział na pytanie pana radnego R. Pawłowskiego. Gmina doskonale zdaje 
sobie sprawę w jakim kształcie i w jakim charakterze ta droga w obecnej chwili jest. 
Zapoznała się z jej stanem i to, że przekazuje się te odcinki, to zostało to jasno określone 
i ustalone z samorządem Gminy Lubraniec. To nie jest tak, że coś robi się samemu.  Zostało 
to ustalone i gmina akceptuje te ustalenia. 
Starosta Włocławski powiedział, że w pełni zgadza się z ostatnią wypowiedzią pana 
dyrektora. Starosta powiedział, że konsultowane to było z kilkoma radcami prawnymi i drogi 
wojewódzkie, które w dniu protokołu odbioru obwodnicy, tj. drogi wojewódzkie, stały się 
z mocy ustawy drogami powiatowymi, te, które zostały okolone obwodnicą.  Protokolarnie 
została przekazana dokumentacja tych dróg, natomiast powiat jest obecnie ich właścicielami. 
Sejmik województwa nie podejmował w tym temacie nawet żadnej uchwały i  nie będzie 
podejmował. Konsultowano to zarówno samorządem województwa, jak i z prawnikami. Jest 
się właścicielami dróg powiatowych. Rozmawiano także z Wydziałem Ksiąg Wieczystych 
i do uporządkowania pozostają wpisy w księgach wieczystych na podstawie i z mocy prawa, 
bez żadnych uchwał stanowiących i protokołów. I ten proces spokojnie powiat będzie starał 
się realizować. On nie jest łatwy i uregulowanych spraw własnościowych w sensie wpisów 
księgach wieczystych nie ma na wielu drogach. Jest to przekonsultowane z prawnikami 
i z Wydziałem Ksiąg Wieczystych Sądu we Włocławku, że takie wnioski bez żadnych 
protokołów można składać, bo wynikają bezpośrednio z artykułu ustawy. Ta też sama ustawa 
mówi, że te drogi stały się z mocy prawa drogami powiatowymi, natomiast powiat ma prawo 
tę samą ilość dróg, ten sam odcinek przekazać ze swojego zarządzania dróg powiatowych na 
drogi gminne. Mogą być to te same drogi, bądź inne. Powiat szanuje współpracę 
z samorządami wszystkich gmin, dlatego też po tym, jak odebrana została obwodnica, także 
to było przedmiotem dyskusji na tej sesji, odbyło się szerokie spotkanie z władzami gmin, 
uczestniczyli wszyscy radni z tego okręgu i w ramach konsensusu, pełnej zgody, tak, aby nie 
prowadzić procesów podejmowania uchwał przez radę powiatu, przez odwoływanie się do 
sądu i tym podobne sprawy, udowodnianie czy dana droga ma charakter powiatowy czy 
gminny,  bo różne też są opinię biegłych. W pełnej zgodzie, w pełnym konsensusie 
„podzielono się drogami”. Około połowa dla gminy Lubraniec, połowa dla powiatu 
włocławskiego. Powiat włocławskie, z mocy prawa będzie mógł złożyć wnioski wieczysto- 
księgowe na odcinki, które zostały przekazane i których już jest się właścicielem i to 
uporządkować. Natomiast gmina Lubraniec na podstawie ustawy i podjętej ewentualnie 
dzisiaj uchwały, te wnioski w najbliższym czasie będzie mogła złożyć. Natomiast 
w momencie uprawomocnienia się podjęte dzisiaj uchwały gmina Lubraniec będzie 
pełnoprawnym właścicielem tych odcinków, których ta uchwała podejmuje.  Starosta nie chce 
wdawać tu się w dyskusję prawniczą, bo nie czuje się prawnikiem. Taki tok postępowania jest 
przedyskutowany z radcami prawnymi i z Wydziałem Ksiąg Wieczystych w Sądzie we 
Włocławku. I to, co dzisiaj podejmuje się zostało wspólnie przez starostę, przez radnych 
z tego okręgu, przez władze miasta i gminy Lubraniec wypracowane, uzgodnione i został 
podpisany w tym temacie list intencyjny przez starostę i przez Burmistrza Lubrańca w pełnym 
konsensusie.  
Przewodniczący Rady zapytał czy zmiana wpisów w księdze wieczystej, przyczyni się do 
tego, że zarządca drogi będzie miał uregulowaną kwestię własnościową? 
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Starosta Włocławski powiedział, że w chwili obecnej na te drogi, które z mocy prawa 
zostały przekazane, stały się w momencie, w dniu podpisania odbioru obwodnicy, stały się 
drogami powiatowymi. Jest pełne prawo, aby złożyć oświadczenie o dysponowaniu 
nieruchomością na cele budowlane, bo jest się właścicielem tych nieruchomości. Do 
przeprowadzenia pozostaje tylko wniosek wieczysto - księgowy, w sensie zapisania tego 
w księgach wieczystych. Oczywiście dobrze byłoby, gdyby zrobiło się to jak najwcześniej. 
Na  naszych drogach jest tysiące takich spraw, w których tych spraw własnościowych nie ma 
uregulowanych. Tutaj ten proces może będzie prostszy i te wnioski w najbliższym czasie 
będzie się składać. Po ewentualnie podjętej dzisiaj uchwale takie wnioski wieczysto- 
księgowe złoży się na działki, na odcinki, na których znajduje się droga, która pozostanie 
drogą powiatową, a gmina na podstawie dzisiejszej uchwały, ewentualnie podjętej przez radę 
powiatu, będzie mogła złożyć wniosek wieczysto - księgowe na odcinki, które mają stać się 
odcinkami gminnymi.  Jest to tylko czynność wieczysto - księgowa, sankcjonująca własność. 
Właścicielem nieruchomości w cywilnym obrocie, staje się w momencie podpisania aktu 
notarialnego, a nie wpisu do księgi wieczystej. To tylko potwierdza akt. W przypadku 
naszych działek stało to się z mocy prawa na podstawie ustawy. Własność dla nieruchomości 
obowiązuje od dnia danej czynności. Tu nie akt notarialny tylko ustawa, z mocy prawa bądź 
uchwała w przypadku dróg gminnych. 
Radny Jacek Kowalewski stwierdził, że starosta ma rację, jeżeli chodzi o to, że było 
spotkanie. Radny nie chce kwestionować podziału dróg. Tak, jak i Burmistrz, i radni z tego 
okręgu, byli za tym, żeby te dwie drogi od ronda jednego do granic miasta. Radny powiedział, 
że zdjęcie kategorii drogi nie jest tożsame z przekazaniem własności. Nigdy tak nie było 
i ustawa o drogach mówi, że zmiana kategorii drogi to jest zmiana zarządcy drogi, a nie 
zawsze zarządca drogi jest właścicielem drogi i gruntów. Więc dla radnego zarządca drogi to 
jest ten, który w tej chwili zarządza. Sam pan starosta dobrze wie, że kiedyś dla połączenia 
i wyremontowania dróg były przekazywane w zarząd poszczególne drogi na jakiś czas 
i ustawodawca odszedł od tego przekazywania, gdyż wtedy samorządy sobie przekładały 
zarządzanie drogi, po to, żeby remontować swoje drogi raz gminną, raz powiatową i tak dalej. 
Zarząd drogi nie jest tożsamy z własnością. Radny stwierdził, że przeprowadzał już takie 
zrzeczenie się, jeżeli chodzi o drogi powiatowe w powiecie aleksandrowskim, jak były 
przekazywane drogi do Ciechocinka. Starosta ma rację, że musi nastąpić wpis bo ksiąg 
wieczystych, ale do czasu dopóki nie będzie przekazania, wpisu do ksiąg wieczystych, nie jest 
się właścicielem. Radny poprosił o podjęcie jak najszybszych działań i informację. Radny 
powiedział, że powiat aleksandrowski jako zarządca drogi, też przekazywał grunty pod 
drogami dla Miasta Ciechocinek.  To samo robiło województwo, kiedy przekazywano część 
drogi nr 266. Radny jeszcze raz powtórzył, że zgadza się, że kategoria drogi zdjęta do 30 
września, wniosek złożony skutkuje zdjęciem kategorii od 1 stycznia kolejnego roku. Bez 
dyskusji i o tym mówi ustawa o drogach. Radny stwierdził, że pan dyrektor na pewno się 
zgodzi i nieważne jakie są opinie prawne, że nie jest tożsame zdjęcie kategorii drogi ze 
zdjęciem czy ze zmianą prawa własności. Stąd też radnego prośba, żeby jak najszybciej 
wpisać w te księgi wieczyste i wtedy też nie będzie problemu. Teraz przekazuje się 
Lubrańcowi drogę, która dostanie kategorię drogi gminnej i nadal nie będzie właścicielem 
gruntów. I teraz Lubraniec będzie musiał te grunty wziąć i wpisać do ksiąg wieczystych. 
Radny chciałby, żeby jak najszybciej, zarówno i w powiecie, a w Lubrańcu radny będzie  
rozmawiał osobiście,  żeby zostało  to doprowadzone do właściwego stanu. Dopóki nie jest to 
uregulowane we wszystkich dokumentach, czyli w księgach wieczystych i tak dalej, nie jest 
to własnością powiatu. Jest zmiana kategorii drogi. Do końca września składa się zawsze 
wniosek o zmianę kategorii drogi. Tak, jak pan starosta powiedział, że ma pan starosta prawo 
przekazać i taki odcinek dróg, i radny to szanuje, jako radny wybrany z tamtego terenu, 
natomiast też dbając o interesy zarówno powiatu, jak i o interesy naszych gmin, radny 
poprosił, żeby jak najszybciej w księgach wieczystych było to uregulowane, bo do tego czasu 
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rzeczywiście widnieje tam pewnie województwo. Gdyby iść zgodnie z literą prawa, to trzeba 
byłoby prosić o dysponowanie gruntem marszałka województwa, czytaj zarząd dróg, a powiat 
mógłby wszystko układać, dlatego jeszcze raz radny poprosił o uregulowanie tego jak 
najszybciej. 
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że nie ma co do podważania ustaleń między starostą 
a gospodarzem gminy, burmistrzem, bo oni najlepiej wiedzą, co mają przejmować i tak dalej. 
U radnego wątpliwość budzi, że troszkę drogi wojewódzkie niejednocześnie przekazały 
własności. Radnemu nasuwa się jedno pytanie, kto od dnia dzisiejszego, po podjęciu uchwały, 
będzie na przykład naliczał Burmistrzowi w Lubrańcu, za media położone, czy powiat, czy 
województwo?  Radny pamięta, jak budowana była droga nr 265, to drogom wojewódzkim 
przekazano wszystkie nieruchomości przebudową tej drogi, żeby to było uporządkowane. 
Może nie jest to jakaś sprzeczność, ale radny stawia takie pytanie, czy powiat od tego 
momentu burmistrzowi naliczy, czy nadal będą naliczać drogi województwie. 
Radny Robert Pawłowski powiedział, że pan dyrektor PZD przekazał informację, że jednak 
te rozmowy były podejmowane z Urzędem Marszałkowskim i zarządcą odnośnie przekazania 
tych działek. Z drugiej strony jest tutaj wypowiedź pana starosty, że na podstawie ustawy, bo 
z oddaniem nowego odcinka drogi wojewódzkiej, zmienia się kategorie odcinka drogi. Tą 
drogę powiat ma już 9-10 miesięcy.  Jeżeli to tylko i wyłącznie wymaga dokonania wpisu 
w Wydziale Ksiąg Wieczystych i to jest tylko taka, zgodnie z zapewnieniem, czynność 
techniczna, to co zrobiono przez ten okres czasu, czy taki wniosek złożono, czy został on 
pozytywnie rozpatrzony przez Wydział Ksiąg Wieczystych? Było trochę czasu. Czy były 
w ogóle jakieś działania podejmowane w tym temacie czy nie? 
Przewodniczący Rady poprosił, aby tę dyskusję precyzować.  
Radny Jacek Kowalewski odpowiedział na obawy radnego W. Zawidzkiego. Decyzje 
administracyjne wydaje zarządca drogi, czyli burmistrz będzie zarządcą drogi, starosta będzie 
zarządcą drogi, w którego imieniu, będzie wydawał decyzje administracyjne i naliczał 
zgodnie ze swoją uchwałą, dyrektor zarządu dróg. Natomiast pieniądze powinny wpływać do 
właściciela i to jest problem. Dopóki nie zmieni się zapisów właścicielskich, dopóty będzie 
ten problem. Radny zwrócił się z prośbą, żeby w interesie powiatu i w interesie gminy (radny 
będzie prosił burmistrza), to wszystko zrobić. Nie będzie problemu z wydawaniem decyzji. 
Wydawać decyzje będzie pan dyrektor jako zarządca drogi, będzie musiał dbać jako zarządca 
drogi o wszystko, o media o to, żeby było posprzątane, żeby była kwestia likwidacji śliskości, 
będzie dbał dyrektor zarządu dróg jako starosta, natomiast kwestia pożytków, czyli 
przekazywania pieniędzy, to jest problemem, stąd też radny poprosił, aby jak najszybciej to 
było uregulowane. 
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że jest powołany dyrektor PZD, który w naszym 
imieniu reprezentuje i dba o nasze interesy. Ewentualnie pan dyrektor poinformuje, jakie 
działania zostały podjęte i czy one były zgodne z prawym czy nie. Jak to będzie rozwiązany 
temat. Jeżeli  będzie się dywagować, kto, co, za co ma płacić, to radny nie czuje się tutaj 
odpowiedzialny za taką decyzję. Radny zwrócił się z prośbą do pana dyrektora, najlepiej, aby 
pan dyrektor odpowiedział w formie pisemnej, czy ewentualnie te drogi, które przejmuje się 
jako powiat, są pod względem prawnym gotowe do przekazania, czy stan ewidencyjny tych 
działek w rzeczywistości jest taki, jak przebiega droga? Radny pamięta przypadek, że droga 
przebiegała w jednym miejscu, była wydzielona działka na mapie. Żeby takich sytuacji nie 
było, być może w tej chwili jeszcze można to naprawić. Radny podejrzewa, że tak nie 
powinno być. Po dyskusji, która się tutaj wywołała okazuje się, że wszystko jeszcze jest 
możliwe, bo jeżeli przejmuje się na zasadzie, że ktoś tam tak uważa, to takie rzeczy potem są. 
Starosta Włocławski powiedział, że będzie się starał skonkludować tę dyskusję 
i odpowiedzieć na kilka wątpliwości, które się pojawiły, bo kilka pytań zostało zadanych. 
Wypowiedź sporo wyjaśni. W momencie, gdy dokonano odbioru protokołu obwodnicy, drogi 
w Lubrańcu, o które się dyskutuje, stały się powiatu. Od tego momentu zostały przekazane 
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decyzje o zajęciu wszelkiego pasa drogowego i wszelkie opłaty wpływają do nas.  Bez 
żadnych wpisów do ksiąg wieczystych i tym podobnych spraw, o czym tutaj było mówione 
i te opłaty są już na naszym koncie. Pan starosta pozostaje przy swoim zdaniu, że jest się 
z mocy prawa właścicielem tych dróg. Starosta nie chce się wdawać w dyskusję prawniczą.  
To potwierdza, że te opłaty wpływają do nas, że w tym momencie stało się właścicielem tych 
dróg. Gmina w momencie podjęcia uchwały przez radę powiatu, zostaną podobnie przez nas 
przekazane decyzje na tym odcinku na ewentualnych odcinkach gminy. I w tym momencie 
gmina będzie miała prawo do pobierania dotychczas naliczonych opłat, bądź wszystkich 
nowych, które się pojawią. To się już wydarzyło i to się dzieje, więc to potwierdza ten fakt. 
Oczywiście w 100% pan starosta zgadza się z wypowiedziami radnych czy radnego Jacka 
Kowalewskiego czy Roberta Pawłowskiego, że wszelkiego porządkowania własności,  
wpisów w księgach powinno się robić jak najwcześniej. Zarówno na tej drodze, jak i na 
tysiąca innych przypadków. W tym stanie rzeczy nie podejmowano jeszcze prób wpisów do 
książki wieczystych w związku z tym, że czeka się na kompleksowe uporządkowanie sytuacji 
prawnej i przekazania tych części gminy. Wtedy te działania porządkujące w ramach 
możliwości PZD (bo tych spraw jest wiele), będzie się realizować. W 100% starosta się 
z radnymi zgadza, że trzeba to zrobić jak najszybciej, ujawnić naszą własność w księgach 
wieczystych. W odwrotną sytuację pan dyrektor przekazał staroście informacje i z tego 
wynikały jego rozmowy z Urzędem Marszałkowski, o których starosta prosił, żeby też 
dyskutować, bo też od początku nie wiedziało się w jaki sposób przeniesienie własności ma 
się odbyć i to stanowisko wypracowywało się w ramach dyskusji i konsultacji. Droga 
powiatowa od Kruszyna do Włocławka, która stała się drogą wojewódzką, cały czas jest 
własnością w księgach wieczystych powiatu. Województwo jeszcze tego nie uporządkowało, 
a od wielu lat pobiera opłaty, administruje drogą. Starosta nie mówi, że to jest dobre 
postępowanie. Tylko pokazuje, że takie sytuacje się dzieją. Wypracowane to zostało 
w konsensusie. Pan starosta poprosił radę o przyjęcie tej uchwały. Dalej będzie sytuacja 
prawna porządkowana, choć ona łatwa nie jest. Podsumowując dyskusję ta uchwała 
zaopiniowana jest przez radców prawnych. Starosta nie chce się tutaj wdawać w dyskusję 
prawną, bo nie jest fachowcem w tej dziedzinie, natomiast ona była przekonsultowana, 
przeanalizowana, uzgodniona i w ich ocenie oraz starosty możliwa, do podjęcia. Po podjęciu 
uchwały, po jej uprawomocnieniu poczyni się starania w sensie uporządkowania wpisu 
wieczystoksięgowych. W ocenie starosty – nie własności, bo ona następuje z mocy prawa, 
w przypadku gminy na podstawie uchwały. Opłaty za cały odcinek wpływają do powiatu. 
W związku z tym, że ponosiło się też koszty odśnieżania w zimie i trzeba też wiedzieć, że to 
generuje koszty, te opłaty, które są na odcinkach, które ewentualnie podjętą uchwałą, 
przekaże się gminie. W momencie uprawomocnienia się uchwały, zostaną decyzję przekazane 
i ewentualne wpływy na konto gminy. 
Radny Jacek Kowalewski stwierdził, że to starosta powinien zweryfikować opinie radców 
prawnych, ponieważ zmiana kategorii drogi i zmiana własności nie są tożsame. Droga 
publiczna, niezależnie od kategorii, może być własnością Skarbu Państwa lub jednostek 
samorządów terytorialnych. Zaliczenie drogi do określonych kategorii, na przykład gminy, 
nie powoduje automatycznego przejścia własności gruntu na gminę. Zmiana kategorii gruntu 
publicznej może mieć wpływ na sposób zarządzania nią i utrzymania, ale nie na samą 
własność. To, co radny powiedział, zarządca drogi, kiedy zmienia się kategoria drogi, jest 
zobowiązany do utrzymania tej drogi. Tak, jak pan starosta zauważył  musi zarządca drogi ją 
utrzymywać i ponosić z tego tytułu koszty. Ale to pan starosta dobrze wie, że tam, w tamtym 
czasie, kiedy była budowana autostrada też z dyrektorem Wiśniewskim nie chciano przejąć 
wiaduktów. Tak samo tutaj zmiana kategorii drogi publicznej z urzędu, nie staje się 
własnością, więc właściciel drogi zewnętrznej nie może zrzec się. Są na to wyroki sądu, jest 
art. 10 ustawy o drogach publicznych co do pozbawienia kategorii drogi. Jest art.2 w/w 
ustawy mówiący o podziale dróg publicznych ze względu na funkcje.  Nie jest tożsame 
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i radny nie ma zamiaru się z panem starostą tutaj kłócić. Radny przeczytał na szybko, 
wyciągnął tekst z internetu, że zmiana kategorii automatycznie nie jest równoznaczna 
z przekazaniem własności. Radny poprosił tylko o uregulowanie tych kwestii i o zakończenie 
tej dyskusji. Radny poprosił o zweryfikowanie tego, o czym mówią radcy prawni.   
Przewodniczący Rady powiedział, że reasumując – wiadomym jest, że jest problem ksiąg 
wieczystych, jest deklaracja pana starosty i poprzez uciśnięcie dłoni, zostało to potwierdzone 
wszystko. Jest deklaracja pana starosty, że dołoży wszelkich starań, żeby rozwiązać te kwestie 
problematyczne. Jest to w interesie obu samorządu, samorządu Gminy Lubraniec i samorządu 
Powiatu Włocławskiego. Jeżeli wyczerpane zostały już wszystkie problemy dotyczące tej 
kwestii, to Przewodniczący Rady przestąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przeciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki glosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi 
powiatowej stanowi załącznik nr 68 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie pozbawienia 
drogi kategorii drogi powiatowej stanowi załącznik nr 69 do protokołu.  
 
34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz 
obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez Powiat Włocławski.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia zasad wnoszenia 
wkładów oraz obejmowania, nabywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego oraz 
określenia zasad zbywania udziałów i akcji będących własnością powiatu włocławskiego.  
Bardzo proszę Panią Annę Jabłońska – Przewodniczącą Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
o przedstawienie prac nad projektem  uchwały.   
Pani Anna Jabłońska – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju powiedziała, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 29 maja br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów 
i akcji przez Powiat Włocławski. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zasad wnoszenia 
wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez Powiat 
Włocławski stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie określenia zasad 
wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez Powiat 
Włocławski stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad 
Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2028.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu stosownie do przepisów art. 87 ust. 1 
ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, sporządza na 
okres 4 lat powiatowy program opieki nad zabytkami. Radni otrzymali program opieki nad 
zabytkami powiatu włocławskiego na lata 2025 – 2028. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Kaźmierczak – Przewodniczącą Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 
2028. Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie par. 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad 
Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2028 stanowi załącznik nr 74 do 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przyjęcia 
Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2025 – 2028 stanowi 
załącznik nr 75 do protokołu. 
 
36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły I stopnia 
w Kowalu i włączenia jej do Zespołu Szkół w Kowalu.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy założenia z dniem 1 września 
2025 r. Branżowej szkoły I stopnia z siedzibą w Kowalu przy ul. Piwnej 20. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Kaźmierczak – Przewodniczącą Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący założenia Branżowej Szkoły I stopnia w Kowalu i włączenia jej do Zespołu Szkół 
w Kowalu.  Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie par. 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie założenia Branżowej Szkoły I 
stopnia w Kowalu i włączenia jej do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 77 do 
protokołu.  
Uchwała  Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie założenia 
Branżowej Szkoły I stopnia w Kowalu i włączenia jej do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi 
załącznik nr 78 do protokołu.  
 
37. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedłożone sprawozdanie obejmuje zadania, za 
realizację, których odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, 
zadania za realizację, których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku, zadania, za realizację, którego odpowiedzialny był dyrektor 
Powiatowego Centrum Zdrowia -Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, zadania, za realizację, których był odpowiedzialny Zarząd 
Powiatu i Starosta Włocławski.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Kaźmierczak – Przewodniczącą Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pani Barbara Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
powiedziała, że komisja na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. analizowała sprawozdanie 
z wykonania „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalność 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”. Komisja jednogłośnie, trzema głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie 
usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 r. przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok” stanowi załącznik 
nr 79 do protokołu. 
 



 37

38. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2025 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze 
powiatu włocławskiego oraz ich wysokości. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego w 2025 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed  rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 80 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2025 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
Uchwała  Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. w sprawie przyznania 
w roku 2025 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków na obszarze powiatu włocławskiego oraz ich wysokości stanowi załącznik nr 82 do 
protokołu. 
 
39. Stanowisko Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie relokacji nielegalnych 
migrantów na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz Miasta Włocławek  oraz 
utworzenia Centrum Integracji Cudzoziemców we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali wypracowane przez przedstawicieli 
Rady   stanowisko Rady Powiatu we Włocławku dotyczące relokacji nielegalnych migrantów 
na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz Miasta Włocławek  oraz utworzenia Centrum 
Integracji Cudzoziemców we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Jacek Kowalewski  poprosił o przegłosowanie stanowiska jednogłośnie. Będzie to 
bardzo dobry sygnał, że rada powiatu nie zgadza się, że wsłuchuje się w głos mieszkańców. 
Radny podziękował kolegom z Klubu Radnych PiS, panu Włodzimierzowi Kaczmarkowi 
i panu Markowi Czałpińskiemu za wsparcie. Podziękował za to, że gdyby nie ta nasza 
uchwała zamieniona na stanowisko, to pewnie nikt tym tematem w ogóle by się nie zajął. 
Radny podziękował kolegom, a radnych poprosił o przegłosowanie stanowiska.  
Radny Robert Pawłowski powiedział, że w dniu 2 czerwca 2025 r. odbyło się posiedzenie 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, gdzie była również 
poruszana kwestia dotycząca uchwały w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrantów oraz 
ewentualnej budowy Centrum Imigracji Cudzoziemców na Powiatu Włocławku. Wszyscy 
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radni obecni na posiedzeniu przyznali rację, że tą kwestię należy też również uregulować, ale 
zostało to odłożone  do ustalenia między poszczególnymi radnymi. Stanowisko, które jest 
w dniu dzisiejszym, jest to stanowisko wypracowane przez wszystkich radnych, 
przedstawicieli wszystkich radnych Rady Powiatu we Włocławku, dlatego też również zostało 
przedłożone na sesji w dniu dzisiejszym. Członkowie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego również wyrażali głos, aby również na Radzie Powiatu we 
Włocławku tą kwestię poruszyć i też również zająć tu stanowisko. 
Przed stwierdzeniem przyjęcia stanowiska, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
daty jego przyjęcia, tj. 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 roku przyjęła 
stanowisko przez aklamację.   
Projekt stanowiska Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie relokacji nielegalnych 
migrantów na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz Miasta Włocławek  oraz utworzenia 
Centrum Integracji Cudzoziemców we Włocławku stanowi załącznik nr 83 do protokołu.  
Stanowisko Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie relokacji nielegalnych migrantów na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz Miasta Włocławek  oraz utworzenia Centrum 
Integracji Cudzoziemców we Włocławku wyrażone na sesji Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 10 czerwca 2025 r. stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
40. Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów art. 14 ustawy z dnia 11 lipca 
2014 r. o petycjach organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, corocznie,  
umieszcza na swojej stronie internetowej lub stronie internetowej urzędu go obsługującego 
zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja ta zawiera 
w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. 
Radni otrzymali stosowną informację, z której wynika, że w roku 2024 wpłynęła jedna 
petycja. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie 
usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 10 czerwca 2025 roku przyjęła Informację. 
Projekt Informacji o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2024 r. 
przyjęta przez Radę na podstawie art. 14 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. 
z 2018 r. poz. 870) stanowi załącznik nr 85 do protokołu.  
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2024 r. przyjęta 
przez Radę na XIII sesji w dniu 10 czerwca 2025 r. na podstawie art. 14 ustawy z dnia 11 
lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) stanowi załącznik nr 86 do protokołu.  
 
41. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedmiotem obrad jest petycja, która została  
wniesiona przez mieszkańca Więcborka w sprawie podjęcia uchwały przez Radę Powiatu we 
Włocławku w związku z 80 - tą rocznicą deportacji tysięcy mieszkańców Więcborka 
i obecnego województwa kujawsko - pomorskiego do sowieckich obozów koncentracyjnych 
w ZSRR od stycznia do marca 1945 r. na rozkaz władz PRL i ZSRR.  Petycja została 
wniesiona za pomocą środków komunikacji elektronicznej. W dniu 23 maja 2025 r. 
wnioskodawca przesłał oświadczenie, że rezygnuje z doręczania pism za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej.  W związku z powyższym należy dokonać zmiany zapisu 
w załączniku do projektu uchwały w przedostatnim akapicie:  
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„Niniejsza uchwała wraz z jej uzasadnieniem stanowi zawiadomienie o sposobie załatwienia 
petycji w rozumieniu art. 13 ust. 1 ustawy i zostanie ona doręczona wnoszącemu petycję 
w formie pisemnej zgodnie z jego oświadczeniem z dnia 23 maja 2025 r.”.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Tomasza Jezierskiego – Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, 
że wnioskodawca złożył petycję w sprawie podjęcia przez Radę Powiatu we Włocławku 
uchwały w 80. rocznicę deportacji tysięcy mieszkańców Więcborka i obecnego województwa 
kujawsko - pomorskiego do sowieckich obozów koncentracyjnych w ZSRR od stycznia do 
marca 1945 r. na rozkaz władz PRL i ZSRR. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła 
posiedzenie w dniu 29 kwietnia 2025 r., na którym zapoznała się z treścią petycji, ustaliła stan 
faktyczny i przyjęła projekt rozstrzygnięcia rady. Komisja uznała, że złożona petycja odnosi 
się przede wszystkim do mieszkańców Więcborka i wydarzeń w Sępólnie Krajeńskim i choć 
mowa w nim o mieszkańcach „obecnego województwa kujawsko-pomorskiego” to jednak 
nie ma w nim odniesień bezpośrednio związanych z ludnością powiatu włocławskiego. Biorąc 
pod uwagę kwestie podniesione w petycji, zasadnym wydaje się poddanie takiej sprawy pod 
rozwagę organom uchwałodawczym właściwym miejscowo dla opisanych wydarzeń, które 
dysponują bogatą wiedzą historyczną dotyczącą przebiegu opisywanych przez Wnioskodawcę 
wydarzeń oraz osób biorących w nich udział. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 10 czerwca 2025 r.  
Przewodniczący Rady  przystąpił do procedury głosowania wraz ze zgłoszoną poprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 87 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 10 czerwca 2025 r. została podjęta.  
 

42. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
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43. Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 10 czerwca 
2025 r. o godz. 13:44 zamknął XIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

    Przewodniczący Rady  
 
 Dawid Andrzej Dalmann  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokół sporządziła: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska …………...  
  


